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Protokół Nr 11/11 

z posiedzenia Komisji Planu i Budżetu 

  w dniu 18 listopada 2011 roku 

 

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 

w Gubinie, ul. Piastowska 22 i rozpoczęło się o godzinie 1400. W posiedzeniu 

uczestniczyli – wg załączonej listy obecności. 

Posiedzenie komisji prowadził Przewodniczący Kazimierz Barczuk. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Wizyta w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Gubinie. 

2. Omówienie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu. 

3. Sprawy różne. 

 

M. Glaz zaproponował zamianę porządku obrad polegającą na zamianie kolejności 

punktów 1 z 2. 

 

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2 

Iwona Polak odczytała pismo Pani Skarbnik w sprawie zmiany w rezerwach 

celowych. Zarząd ma prawo dokonania takich zmian, po zasięgnięciu opinii Komisji 

Planu i Budżetu. Przedstawiła propozycję tych zmian. Szczegółową informację 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

M. Glaz zapytał, dla kogo zaplanowano odprawy emerytalno-rentowe? To powinno 

być wykorzystane w roku budżetowym. Wszystkie jednostki powinny wiedzieć, ile 

środków winno być przeznaczonych na odprawy. 

 

I. Polak podkreśliła, że niektóre jednostki wypłacają odprawy z własnych środków 

lub niektórzy emeryci nie odeszli na emeryturę. 

 

M. Glaz zaznaczył, że jeśli pracownicy nie odeszli na emeryturę, to być może w tym 

roku odejdą i na kolejny rok będzie potrzeba zwiększenia rezerwy na ten cel. Zapytał 

z czego wynika zwiększenie wydatków na oświatę - wynagrodzenia? 

 

I. Polak podkreśliła, że wynika z to niedoszacowań budżetów jednostek. W 

momencie konstruowania budżetu wydatki były minimalizowane, dotyczy to 

jedynie płac w jednostkach oświatowych.  

 

K. Barczuk podkreślił, że szkoły zawsze są nie doszacowane.  
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M. Glaz podkreślił, że nie doszacowane są również drogi. Od tygodnia na ulicy 

Piastów leżą liście i nikt tego nie sprząta. Rezerwy celowe tworzy się w określonym 

celu. Planujmy tak, aby były one wykorzystywane. Zapytał, czy rezerwa celowa 

musi być wykorzystana? 

 

I.. Polak podkreśliła, że rezerwa nie musi być wykorzystana. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek w sprawie upoważnienia Zarządu 

do dokonania zmian w rezerwie celowej. 

 

Komisja Planu i Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 

wniosek. 

 

I. Polak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu, 

szczegółowo informację omówi Pani Skarbnik podczas  sesji Rady Powiatu.  

 

Sekretarz Powiatu przedstawił projekty uchwał na najbliższą sesję: 

 w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Powiatu Krośnieńskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2012 rok, 

 

M. Glaz poinformował, że nie otrzymał zaproszenia na posiedzenie Rady Pożytku 

Publicznego. Zapytał, czy jest to prawo miejscowe? 

 

Sekretarz podkreślił, że zostanie zmieniony ostatni paragraf uchwały. Uchwała jest 

prawem miejscowym i wejdzie w życie po 14 dniach od opublikowania w Dzienniku 

Urzędowym. 

 

M. Glaz zapytał, czy w trybie art. 19 ustawy o pożytku publicznym będą zlecane 

zadania? 

 

Sekretarz podkreślił, że nie zabezpieczamy środków w budżecie powiatu na ten cel, 

jednak dajemy możliwość prawną. 

 

M. Glaz zawnioskował o zabezpieczenie środków na realizację w trybie art. 19, w 

ramach małych grantów. Musi to być 20% kwoty zapisanej na realizację zadań.  

 

M. Glaz zapytał o upowszechnianie kultury fizycznej i sportu poprzez organizację 

zawodów sportowych, organizację przedsięwzięć dotyczących sportu dla różnych 

środowisk o zasięgu powiatowym. Czy nie dofinansowujemy działalności statutowej 

klubów? 

 

Sekretarz odpowiedział przecząco. 
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M. Glaz zawnioskował o zmianę w § 11 art. 3 w sprawie ilości członków komisji 

konkursowej. Czy komisja nie powinna decydować kto jest jej przewodniczącym?  

Radny podkreślił, że zabezpieczona kwota 30.000 złotych jest niewystarczająca. 

Zaproponował kwotę 50.000 złotych. Wtedy można byłoby przeznaczyć 10.000 

złotych na małe granty. 

 

J. Kurzępa podkreślił, że może warto uwzględnić zadanie fluktuacyjne, jako priorytet 

krajowy w działaniach NGOS-ów. czy my jako Rada nie mamy pewnego obowiązku 

stymulowania społeczeństwa obywatelskiego? Priorytety Rady Pożytku są 

skorelowane z tym co myśli Komisja Promocji. Czy Komisja ma jakieś projekty które 

chcielibyśmy pobudzić w mieszkańcach powiatu. czy te dwa ciała nie powinny tego 

przedyskutować.  

 

Sekretarz poinformował, że Komisja Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt tej 

uchwały. Jednocześnie Komisja zawnioskowała o zorganizowanie konkursu 

fotograficznego dotyczącego Powiatu Krośnieńskiego. Zaangażowanie 

społeczeństwa jest bardzo istotne w budowie Strategii.  

 

J. Kurzępa podkreślił, że organizacje powinny uwzględniać to, co wypracuje Komisja 

Promocji.  

 

G. Świtalski podkreślił, że inicjatywy oddolne są bardziej korzystnie postrzegane 

przez społeczeństwo, niż te inicjatywy narzucane z góry. Wspierajmy to co już jest, to 

co proponuje społeczeństwo, a nie tylko to co narzucamy jako władza.  

 

J. Kurzępa podkreślił, że nie chce wymyślać za ludzi. Ludzie sami wytwarzają swoją 

aktywność i szukają pól do działania. My jako władza mamy swoją wizję, to 

stymulacja a nie narzucanie. Warto opracować np. program chroniący młodzież 

przed konsekwencjami Euro 2012. 

 

M. Glaz podkreślił, że ustawa określa w jakich obszarach możemy się poruszać. 

Środków finansowych nie ma za dużo, ważniejsze jest by organizacje same 

wychodził z propozycjami.  

 

K. Barczuk podkreślił, że wpisano w uchwale najważniejsze działy w których mogą 

wykazać się organizacje.  

 

D. Anioł podkreśliła, że organizacje działające na rynku same potrafią się dostosować 

do panujących warunków. Wolę bardziej ogólne zapisy niż szczegółowe. Wtedy 

organizacje mogą się dostosować.  

 

M. Glaz poprosił by podane były kwoty jakie zaplanowano na konkretne zadania. 
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J. Kurzępa zaproponował aby zorganizować konkursy, w których stowarzyszenie 

musi wnieść swój udział finansowy, może wspierać pożyczkami takie organizacje. 

Można zapisać że beneficjent musi mieć wkład w wysokości 10%. 

 

Sekretarz podkreślił, że może to być bariera, gdyż lokalne organizacje czasami nie 

mają środków finansowych na taki wkład własny.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt przedstawionej uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - 

jednogłośnie. 

 

 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2011 

roku, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt przedstawionej uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - 

jednogłośnie. 

 

Wicestarosta Janina Pawlik omówiła projekty uchwał na najbliższą sesję Rady 

Powiatu: 

 w sprawie powierzenia Gminie Bobrowice prowadzenia na podstawie 

porozumienia, zadań publicznych w zakresie zimowego utrzymania dróg 

powiatowych na obszarze Gminy Bobrowice w okresie od 25 listopada 2011 roku 

do 15 kwietnia 2012 roku, 

 

M. Glaz zapytał gdzie są zabezpieczone środki na ten cel. Nie ma projektu uchwały 

WPF. Chciałbym mieć porównanie ilości kilometrów do zimowego utrzymania w 

Bytnicy i Bobrowic.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt przedstawionej uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie, przy 2 

głosach „wstrzymujących”. 

 

 w sprawie wyrażenia zgody Zarządowi Powiatu na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu pomieszczenia użytkowego, na 

czas nieoznaczony, znajdującego się w budynku mieszkalnym, położonym w 

Rąpicach gmina Cybinka, będącego własnością Powiatu Krośnieńskiego, 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt przedstawionej uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt przedstawionej uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

Sekretarz podkreślił, że planowane są dodatkowe uchwały na Radę Powiatu, m. im. 

zostanie przedstawiony Zarządowi Powiatu projekt uchwały  

 w sprawie wystosowania apelu do Prezesa Rady Ministrów Rzeczypospolitej 

Polskiej  o opracowanie rządowego programu systematycznego pogłębiania 

koryta rzeki Odry, 

 w sprawie wystosowania apelu do Prezesa Rady Ministrów Rzeczypospolitej 

Polskiej  o opracowanie rządowego programu systematycznego pogłębiania 

koryta rzeki Odry, 

 w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w 

Szczawnie, 

 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego Urzędu Pracy w 

Krośnie Odrzańskim, 

 w sprawie nie/wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radną Danutą 

Anioł. 

 

M. Glaz podkreślił, że Rada nie powinna wyrażać zgody na zwolnienie z pracy. 

Zaproponował przygotowanie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody. Taka 

praktyka jest stosowana w większości przypadków. 

 

K. Barczuk podkreślił, że w Dąbiu jest więcej etatów bibliotekarskich niż w Krośnie 

Odrzańskim. W Dąbiu są aż 4 etaty. Ilość wypożyczanych książek jest najmniejsza 

właśnie w Połupinie. Gmina nie ma szansy rozwoju, nie ma środków na zakup 

wolumenów, wszystkie środki wydajemy na etaty. To nie jest zamach na Panią 

Anioł, ale sytuacja ekonomiczna gminy jest zła i trzeba coś z tym zrobić. Planuje się 

likwidację 2 etatów, a inne 2 etaty pozostaną.  

 

M. Glaz podkreślił, że wykonujemy mandat radnego. Nie róbmy wyłomu. 

Powinniśmy mieć jako radni bezpieczeństwo, wykonujemy czyny społeczne. Nie 

patrzę na to kto tam pracuje, ważne że jest to członek Rady. W stosunku do każdego 

bym powtórzył te słowa.  

 

J. Kurzępa podkreślił, ze jako radni wchodzimy w kolizje interesów w różnych 

środowiskach, taka jest właśnie rola radnego. Rzeczą cenną jest wspieranie się 

pewnym immunitetem, solidarnością środowiska radnych. Wolałbym abyśmy 

przyjęli założenie, że radny, bez względu na reprezentowane barwy, jest jednym z 

nas. Jej (radnej Anioł) dzisiejszy epizod może być jutro moim doświadczeniem. 

Jestem za tym, aby Rada podjęła uchwałę nie wyrażającą zgody na rozwiązanie 

stosunku pracy. Nie wielu jest bibliotekarzy, którzy publikują artykuły, a właśnie 
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taka jest radna Anioł. Może jej posługa dla dzieci, rodziców jest wysokiej jakości. My 

musimy przyjąć model, który może dotyczyć każdego z nas.  

 

K. Barczuk podkreślił, że utrzymuje się w bibliotece sztuczny etat. Bywają dni, gdzie 

nikt nie przychodzi po książki. Utrzymujemy sztuczne trzy etaty. Zasłaniając się 

immunitetem działamy na szkodę młodzieży i gminy. Gmina Dąbie nie ma skąd brać 

środków na utrzymywanie tych etatów. Pani Anioł jest ostatnią przyjętą 

bibliotekarką.  

 

M. Glaz podkreślił, że 4 lata gmina chroniła Panią Anioł, gdy była Radną Gminy 

Dąbie. Wtedy była potrzebna. Jeśli nie było to ekonomiczne również w tamtych 

latach, to mogli podjąć decyzję o jej zwolnieniu. A teraz zrzuca się odpowiedzialność 

na nas.  

 

J. Kurzępa podkreślił, że zanim kogoś się zwolni, to przeorganizowuje się miejsce 

pracy. szczególnie, gdy ma się dobrego pracownika. W  roku ubiegłym Premier 

mówił, że priorytetem są biblioteki wiejskie. Wskaźniki czytelnictwa są zatrważająco 

niskie. Czy któraś z gmin sięgnęła po środki zewnętrzne, aby rozbudzić w 

społeczeństwie czytelnictwo.  

 

G. Świtalski podkreślił, że jest to zbyt burzliwa dyskusja.  

 

Sekretarz podkreślił, że jest to jedna z uchwał, która musi posiadać uzasadnienie.  

 

M. Glaz podkreślił, że niezależnie od poglądów politycznych powinniśmy bronić 

swojego radnego.  

 

K. Barczuk podkreślił, że Pani Anioł obecnie kończy studia, wcześniej nie mając 

wykształcenia nie mogła uczyć w szkole, dlatego stworzono sztuczny etat. 

 

M. Glaz podkreślił, że pojawia się dziwny zbieg okoliczności. Radna składa skargę 

na dyrektora jednostki, nagle otrzymujemy wniosek o jej zwolnienie. Można 

pozyskiwać środki zewnętrzne, może dyrektor biblioteki nic nie robi, by uzyskać 

dodatkowe źródła finansowania.  

 

K. Barczuk podkreślił, że wszędzie jest za duży wskaźnik zatrudnienia w 

bibliotekach.  

 

J. Kurzępa podkreślił, że Dyrektor Biblioteki poprosił o podjęcie uchwały w sprawie 

rozwiązania umowy z radną. Nikt nie mówi tu o trudnej sytuacji w bibliotekach 

gminnych. Wymaga się od nas podjęcia decyzji, wyrażenia zgody na zwolnienie. Nic 

innego.  
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Ad. 3 

K. Barczuk poinformował, że w dniu 22 listopada br. odbędzie się wspólne 

posiedzenie wszystkich komisji merytorycznych Rady Powiatu.  

 

Ad. 1 

Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Gubinie Halina 

Butkiewicz-Łachowska przedstawiła informację dotyczącą funkcjonowania placówki 

oświatowej. Szczegółową informację stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

K. Barczuk zapytał, ile dzieci z autyzmem uczestniczy w zajęciach? 

 

H. Butkiewicz-Łachowska poinformowała, że jest to 14 uczniów. Placówka prowadzi 

zajęcia w innym charakterze niż w placówkach masowych. Rodzice cieszą się, że 

mogą oddać dzieci do ośrodka, dla dzieci jest to przede wszystkim korzystne. 

 

 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono i protokół podpisano. 

 

 

 

Protokołował:                 Przewodniczący Komisji  

 

Przemysław Balcerzak                                 Kazimierz Barczuk 

 

 

 

 

 


